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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Otwieram obrady LXII sesji Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Witam wszystkich obecnych na 
sesji. W szczególności witam nowego pana wojewodę mazowieckiego, pana Mariusza 
Frankowskiego. Dzień dobry Panie Wojewodo. [oklaski]. Proszę Państwa, pan wojewoda prosił o 
możliwość zabrania głosu i jeżeli Państwo pozwolą, to zanim będziemy procedowali dalej, proszę 
Panie Wojewodo o zabranie głosu.  
 
 
Mariusz Frankowski - Wojewoda Mazowiecki 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowny Zarządzie, Panie Skarbniku, Szanowni Państwo 
Radni. Nawet zacznę może od tego, że 19 stycznia mijałoby 20 lat pracy dla Samorządu 
Województwa Mazowieckiego, z którym jestem związany, czy byłem związany, niestety jeszcze 
czasami mam problem z przestawieniem się, od roku 2004, czyli 20 prawie lat bycia 
samorządowcem, od 13 grudnia, w zasadzie od 14 grudnia przejąłem obowiązki Wojewody 
Mazowieckiego w związku z powołaniem przez pana premiera Donalda Tuska na to stanowisko. To 
oczywiście był, są pewne propozycje w życiu, których po prostu się nie odmawia. Może trochę 
parafrazując pana premiera, on wrócił z Brukseli do Polski. Ja zrezygnowałem z Brukseli dla Polski, bo 
jak Państwo wiecie, bądź nie, byłem też członkiem Europejskiego Komitetu Miast i Regionów z 
ramienia Miasta Stołecznego Warszawy, bo też byłem miejskim radnym. Chciałem powiedzieć, że 
mam nadzieję, że otwieramy nowy rozdział współpracy pomiędzy wojewodą, Urzędem 
Wojewódzkim, a Samorządem Województwa Mazowieckiego i w ogóle samorządami, samorządami 
na Mazowszu. Nie chciałbym komentować przyszłości, choć myślę, że doskonale Państwo wiecie, co 
do szczególnie ostatnich być może decyzji wojewody mazowieckiego. Chciałem, żebyśmy patrzyli do 
przodu, jako na szansę we wzajemnej współpracy i jako nowe otwarcie. Chciałem bardzo 
podziękować przede wszystkim panu marszałkowi Struzikowi, z którym od, no te 19 lat Panie 
Marszałku, poczynając od stanowiska referenta przez stanowiska kierownika, zastępcy dyrektora w 
Urzędzie Marszałkowskim, a następnie dyrektora Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów 
Unijnych miałem okazję współpracować. Bardzo dziękuję za tą współpracę, za te lata, olbrzymie 
doświadczenie, też nauka pod różnymi kątami. Chciałem podziękować oczywiście całemu zarządowi 
obecnemu, z którym też znam się od wielu, wielu, wielu, wielu lat. panu dyrektorowi Waldemarowi 
Kulińskiemu, panu skarbnikowi, z którymi też współpracowałem przez te wszystkie lata. Nie zawsze 
było to łatwe. Mieliśmy swoje... Mieliśmy swoje trudne momenty. Zostałem powołany jako bardzo 
młody człowiek na stanowisko dyrektorskie, więc musieliśmy się w pewnych momentach poucierać, 
ale ja traktuję to jako dobrą naukę i mogę powiedzieć dzisiaj, że pewne decyzje dzisiaj rozumiem i 
wiem dlaczego były podejmowane w taki, a nie inny sposób i też zamierzam z tego wyciągnąć 
doświadczenie na przyszłość. Chciałem też podziękować wszystkim moim kolegom, dyrektorom z 
Urzędu Marszałkowskiego, wszystkich jednostek podległych samorządowi województwa, z którymi 
miałem okazję współpracować przez te wszystkie lata. I samorządom też na poziomie całego 
województwa. Wydaje mi się, że oceniając te 19 lat, szczególnie te ostatnie 12 w Mazowieckiej 
Jednostce Wrażenia Programów Unijnych, wydaje mi się, że udało nam się naprawdę dużo osiągnąć. 
Z sukcesem zamykamy, zaraz zamkniemy kolejną perspektywę finansową. Dofinansowanie grubo 
przekraczające 8, 15 miliardów złotych, jak dobrze pamiętam i około 12-13 tysięcy projektów 
zrealizowanych przez te wszystkie lata dzięki środkom unijnym, które trafiły do tego regionu. Wydaje 
mi się, że to jest, znaczy to na pewno jest sukces. To jest sukces, który byłby niemożliwy bez 
współpracy z zarządem, bez współpracy z sejmikiem, bez współpracy z wszystkimi instytucjami na 
poziomie Samorządu Województwa. Kolejna perspektywa przed nami, nowy program, nowe 
wyzwania. I życzę kierownictwu mazowieckiej jednostki, jak i całemu sejmikowi, zarządowi 
województwa, że uda się skutecznie te środki wykorzystać. We współpracy oczywiście teraz z 
poziomem rządowym, zupełnie nowym poziomem rządowym, zarówno na poziomie tu 
wojewódzkim, jak i na poziomie ministerstwa. No i cóż, chciałem Państwu wszystkim .podziękować 
Liczę na dobrą, dobrą współpracę w przyszłości. Zamierzam się pojawiać na sesjach Sejmiku, nie 
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wiem jak często Panie Przewodniczący. Panu też nie zdążyłem, przepraszam, nie zdążyłem panu 
podziękować za te lata współpracy. Bardzo dziękuję, bo to była też dobra współpraca na poziomie, 
współpraca z przewodniczącym sejmiku i całym zespołem Sejmiku Województwa Mazowieckiego. 
Zamierzam się pojawiać na, nie wiem, czy na ile mi się oczywiście uda. Mam nadzieję, że kryzysy 
będą województwo omijać, choć jak wiemy życie zawsze pisze inne scenariusze i te łabędzie się 
pojawiają coraz częściej, aby było ich jednak jak najmniej. To mówię w kontekście nas wszystkich, ale 
przede wszystkim też mieszkańców Mazowsza, bo czasy mamy, jak wiemy bardzo trudne. Tyle z 
mojej strony, dziękuję bardzo. Życzę udanych obrad. [oklaski]. Największy budżet województwa 
chyba w tym roku, więc będzie też sporo pracy w następnym roku. Dziękuję bardzo  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panie Wojewodo. Następna sesja jest planowana wstępnie na 6 lutego, także już 
teraz zapraszamy. Bardzo dziękuję za deklarację Pana Wojewody współpracy z Samorządem 
Województwa Mazowieckiego. Proszę Państwa, myślę, że mamy tak naprawdę, no wyjątkowo w 
ostatnich właściwie kilkunastu latach sytuację, że wojewodą jest ktoś, kto doskonale zna samorząd 
województwa mazowieckiego, kto doskonale zna województwo mazowieckie, kto doskonale zna 
także Samorząd Miasta Stołecznego Warszawy i przez lata funkcjonowania tutaj na Mazowszu 
zawsze okazywał się osobą chętną do współpracy, koncyliacyjną, a jednocześnie osiągnął w tym 
zakresie, chociażby jeżeli chodzi o środki unijne wiele sukcesów, które przełożyły się tak naprawdę 
na poprawę jakości życia mieszkańców województwa mazowieckiego. Dziękuję bardzo, Panie 
Wojewodo. Życzymy spokojnych świąt i do zobaczenia w nowym roku. Dziękuję bardzo. Proszę 
Państwa, na podstawie podpisów złożonych na liście obecności stwierdzam, że w posiedzeniu 
uczestniczy odpowiednia liczba radnych, aby obrady sejmiku uznać za prawomocne. Przypominam, 
że w trakcie obrad będziemy korzystali z systemu eSesja. Proszę Państwa o potwierdzenie kworum 
także tutaj elektroniczne. Czy mamy już to włączone? Dziękuję bardzo. Czy już wszyscy potwierdzili 
kworum? Proszę Państwa, jeszcze sześciu radnych nie potwierdziło. No dobrze, to ja rozumiem, że 
tak czy siak kworum mamy, natomiast no ta pozostała... Nie, już rozumiem, że tylko jedna pani 
radna, tak? Której nie będzie zresztą dzisiaj. Dobrze, dziękuję bardzo. Proszę Państwa, na podstawie 
§3, ust. 2 regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego na sekretarza obrad powołuję 
panią radną Aleksandrę Śmietankę z Klubu Koalicji Obywatelskiej. Protokół z poprzedniego 
posiedzenia sejmiku zgodnie z §3, ust. 8 regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
został wyłożony do wglądu pań i panów radnych. do protokołu nie zgłoszono uwag. Na podstawie 
§3, ust. 10 protokół został podpisany. Przypominam państwu, że obrady sejmiku są transmitowane i 
utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Oczywiście obrady sejmiku są jawne, 
co dotyczy także protokołów z sesji. Szczegółowe informacje są dostępne na BIP-e Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego na stronie Samorządu Województwa 
Mazowieckiego, gdzie także będziecie państwo mogli znaleźć i nagrania, i protokoły z sesji. Proszę 
państwa, zanim przejdziemy do punktu drugiego, czyli przyjęcia porządku obrad. Chyba, że może 
jednak przejdziemy do tego punktu drugiego. Proszę państwa, bo mamy sześć punktów, o 
wprowadzenie których prosił zarząd i to są... To są punkty proszę Państwa następujące. Projekt 
uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację 
zadań w ramach Samorządowego Instrumentu Wsparcia Inicjatyw Młodzieżowych Rad Gmin, 
Powiatów i Dzielnic Miasta Stołecznego Warszawy, druk numer 1138. Projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia gminie Bieżuń pomocy finansowej, druk numer 1139. Projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia miastu stołecznemu w Warszawie pomocy finansowej, 
druk numer 1140. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez województwo 
mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu 
Wsparcia Infrastruktury Sportowej Mazowsze dla Sportu 2023, druk numer 1141. Projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez województwo mazowieckiej pomocy finansowej na 
realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Adaptacji do Zmian Klimatu, 
Mazowsze dla Klimatu 2023, druk numer 1142 oraz projekt uchwały w sprawie powierzenia 
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Województwu Świętokrzyskiemu realizacji zadania Organizacji Publicznego Transportu Zbiorowego 
ze względu na planowany przebieg linii komunikacyjnej wojewódzkich przewozów, przewozach 
pasażerskich na linii kolejowej Warszawa Zachodnia - Kraków na odcinku granica województwa 
mazowieckiego - Radom Główny w okresie od dnia 10 marca 2024 do dnia 14 grudnia 2030, Druk 
numer 1143. Czy ktoś z państwa radnych ma jakieś uwagi w sprawie porządku obrad czy propozycje 
zmian porządku obrad? Proszę państwa, jeżeli nie, to zanim przystąpimy do głosowania zmian 
porządku obrad, chciałbym także powitać na dzisiejszej sesji harcerzy, którzy jak co roku przybyli do 
nas z Betlejemskim Światłem Pokoju. Z Chorągwi Stołecznej ZHP, Komendantkę Chorągwi 
Harcmistrzynię Katarzynę Karolak, a z Chorągwi Mazowieckiej ZHP Komendanta Chorągwi 
Harcmistrza Michała Bagińskiego wraz z Zuchami. Są zuchy? Są. Dobrze, to zapraszam tutaj. 
Zapraszam także Pana Marszałka oraz członków prezydium.  
 
 
Katarzyna Karolak - Komendantka Chorągwi Stołecznej ZHP 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie Wojewodo, Szanowni Państwo. Po raz 33. 
Betlejemskie Światło Pokoju dotarło do Polski. W tym roku w wyjątkowo trudnych okolicznościach, 
ponieważ w tym obszarze po prostu panują działania zbrojne i dla skautów było to nie lada 
wyzwanie, żeby faktycznie odpalić ten płomień od wiecznie płonącego płomienia w Grocie 
Narodzenia Pańskiego. W tym roku mamy nowe hasło. Co roku ono się zmienia. Teraz jest takie 
bardzo aktualne. To hasło brzmi – ' Czyńmy pokój'. Zarówno dbajmy o siebie wewnątrz, ponieważ te 
zawieruchy, które mamy na świecie sieją bardzo dużo niepokoju i w nas, i w naszych bliskich, więc 
zatroszczmy się o nas. O bliskich po to, żebyśmy mieli siłę na to, żeby czynić ten pokój na świecie i 
doprowadzić do tej sytuacji, o którą my harcerze, ale także i skauci na całym świecie to nasza główna 
misja, żeby zostawić ten świat lepszym. A przede wszystkim spokojnym, bez wojen i w pełnym 
braterstwie. Tak że korzystając z okazji również przekazujemy w imieniu ZHP najlepsze życzenia 
świąteczne i zapraszamy do tej współpracy przy czynieniu dobra. Czuwaj!  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- [oklaski]. Dziękujemy bardzo za życzenia. Dziękujemy za to, że co roku tutaj jesteście u nas na 
posiedzeniu Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Dzisiaj szczególnie gorąco witamy młodzież, 
która jest widzę trochę taka powiedziałbym zestresowana, ale to już moment, zaraz kończymy. 
Życzymy oczywiście spokojnych, zdrowych świąt. Tego pokoju i tam dalej, i tutaj bliżej, żeby on 
rzeczywiście nastał. Może te święta przyczynią się do tego. Życzymy szczęśliwego nowego roku 2024, 
niech ten rok rzeczywiście będzie lepszy od tego mijającego. A zuchom oczywiście życzymy wizyty 
świętego Mikołaja, bo to już pięć dni tylko zostało, pięć i pół można powiedzieć. Dużo prezentów i 
uśmiechu na co dzień. Wszystkiego najlepszego. Dziękujemy bardzo. [oklaski]. Dziękuję bardzo. 
Dziękuję, światełko ja przejmuję, tu będzie nam towarzyszyło. Dziękuję bardzo harcerzom. Proszę 
państwa, a my wracamy do ustalania porządku obrad. Rozumiem, że innych propozycji zmian 
państwo nie zgłaszacie. Jest jeszcze jedna propozycja proszę państwa, żebyśmy punkt czwarty. Już, 
momencik. I piąty zamienili z punktem dwunastym i trzynastym dokładnie. Tak, żebyśmy najpierw 
przegłosowali zmiany w tegorocznym budżecie. Proszę państwa, jeszcze sekunda na konsultacje 
krótkie. Szanowni Państwo, jednak po konsultacji z panem skarbnikiem modyfikuję tą ostatnią 
propozycję zmiany, którą Państwu przedstawiałem w sposób taki, że punkt 12. i 13. proponuję 
przenieść jako punkt 4. i 5. nowy. następne punkty odpowiednio zmieniłyby kolejność. Czy są inne 
propozycje zmian w porządku obrotu? Proszę Państwa, jeżeli nie, to przystąpimy do głosowania. 
Proszę Państwa, kto z Państwa radnych jest za zmianą polegającą na przesunięciu punktu 12 i 13? 
Ewentualnie możemy to głosować oddzielnie. Wobec tego kto z Państwa radnych jest za zmianą 
polegającą na zmianie numeracji punktu dwunastego, który stałby się punktem czwartym w 
porządku obrad? Nie, to jednak ta zmiana będzie nieco szersza. Czyli kto z Państwa radnych jest za 
zmianą polegającą na tym, żeby punkt dwunasty i trzynasty stały się odpowiednio punktem 
czwartym i piątym porządku obrad. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze pani radna 
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Anna Brzezińska i pan radny Wojciech Zabłocki. Dziękuję bardzo. Za tą zmianą głosowało 47 radnych. 
Nikt nie był przeciw. Trzech radnych wstrzymało się od głosu. I teraz proszę Państwa przystępujemy 
do głosowania poszczególnych propozycji zmian, czyli wprowadzenia nowych punktów. Kto z 
Państwa radnych jest za wprowadzeniem jako punktu 27. projektu uchwały w sprawie udzielenia 
przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 
Samorządowego Instrumentu Wsparcia Inicjatyw Młodzieżowych Rad Gmin /Powiatów i Dzielnic 
Miasta Stołecznego Warszawy pod nazwą Mazowsze dla Młodzieży realizowanego w ramach edycji 
dodatkowej? Druk numer 1138. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za zmianą 
głosowało 34 radnych. Nikt nie był przeciw. 16 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że 
Sejmik proponowaną zmianę porządku przyjął. Kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem jako 
punktu 28. projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia gminie Bieżuń pomocy 
finansowej? Druk numer 1139? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem zmiany głosowało 36 radnych. Nikt nie był przeciw. 14 radnych wstrzymało się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik proponowaną zmianę przyjął. Kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem 
jako punktu 29. projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Miastu Stołecznemu 
Warszawie pomocy finansowej? Druk numer 1140? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję bardzo. Za przyjęciem zmiany głosowało 33 radnych. Nikt nie był przeciw. 17 radnych 
wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik proponowaną zmianę przyjął. Kto z Państwa radnych 
jest za wprowadzeniem jako punktu 30. projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 
przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego 
Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej, Mazowsze dla Sportu 2023? Druk numer 1141. Kto 
jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem zmiany głosowało 34 radnych. Nikt 
nie był przeciw, 16 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik proponowaną zmianę 
przyjął. Kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem jako punktu 31. projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na 
realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Adaptacji do Zmian Klimatu, 
Mazowsze dla klimatu 2023? Druk numer 1142. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za głosowało 30 radnych. Nikt nie był przeciw. 19 radnych wstrzymało się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik proponowaną zmianę przyjął. I ostatnia propozycja nowego punktu. Kto z 
Państwa radnych jest za wprowadzeniem jako punktu 32. projektu uchwały w sprawie powierzenia 
Województwu Świętokrzyskiemu realizacji zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego ze 
względu na planowany przebieg linii komunikacyjnej w wojewódzkich przewozach pasażerskich na 
linii kolejowej Warszawa Zachodnia-Kraków, na odcinku granica województwa mazowieckiego - 
Radom Główny w okresie od dnia 10 marca 2024 roku do dnia 14 grudnia 2030 roku? Druk numer 
1143. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za wprowadzeniem zmiany głosowało 
34 radnych. Nikt nie był przeciw, 16 radnych się wstrzymało. Stwierdzam, że Sejmik proponowaną 
zmianę przyjął. Proszę Państwa, pozostałe punkty odpowiednio zmieniają numerację i łącznie 
będziemy mieli ich dziś 36. Proszę Państwa przechodzimy do punktu trzeciego. Informacja o 
działalności Młodzieżowego Sejmiku Województwa Mazowieckiego. I tutaj o zabranie głosu 
poproszę Panią Przewodniczącą Młodzieżowego Sejmiku Województwa Mazowieckiego, Panią 
Marcelinę Maciąg. Proszę bardzo. [oklaski].  
 
Marcelina Maciąg - Przewodnicząca Młodzieżowego Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo. Jest mi 
niezmiernie miło zagościć dzisiaj Państwa na sesji. Jest to nasz pierwszy raz, kiedy możemy Państwu 
opowiedzieć o naszej działalności, dlatego tym bardziej serdecznie dziękuję panu przewodniczącemu 
za to zaproszenie. Aktualnie nasz Młodzieżowy Sejmik jest po roku intensywnej pracy nad 
projektami, inicjatywami, które tworzymy z myślą o młodzieży z naszego województwa. Dlatego 
podsumuję Państwu rok naszej pracy i co osiągnęliśmy. Żeby przybliżyć Państwu nasz sejmik, to 
opowiemy trochę jak on wygląda. Jest to druga kadencja naszego Młodzieżowego Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, który składa się z 51 młodzieżowych radnych z całego województwa. 
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Czyli podobnie jak w Państwa dorosłym sejmiku również mamy taką samą ilość radnych. Składa się 
on również z prezydium naszego sejmiku oraz przewodniczących i wiceprzewodniczących danych 
komisji. Jeśli chodzi o nasze prezydium pełnię funkcję przewodniczącej. Mamy trzech 
wiceprzewodniczących w składzie Jana Bęczkowskiego, Macieja Kotali, Janka Kozłowskiego oraz 
naszej rzeczniczki prasowej Oliwki Nawrot oraz naszej sekretarz Kamili Wnuk. Nasz Sejmik podlega 
pod Urząd Marszałkowski, więc na bieżąco współpracujemy z urzędem nad nowymi inicjatywami. 
Mamy od nich wielkie wsparcie przy wszystkich naszych inicjatywach. Więc w naszej organizacji 
współpracujemy nie tylko z urzędem, ale również z panem przewodniczącym oraz z panem 
marszałkiem nad nowymi projektami, którzy często pojawiają się na naszych sesjach oraz na 
planowanych inicjatywach. Więc tutaj zawsze ta współpraca jest intensywna. Jeśli chodzi o nasze 
komisje, to mamy ich aż dziewięć. Są bardzo różnorodne. Mamy... oj, tutaj coś za szybko leci. Mamy 
Komisję Aktywizacji i Praw Młodzieży, Komisję ds. Rozwoju i Przedsiębiorczości, Komisję Edukacji, 
Komisję Inkluzywności, Komisję Zdrowia, Komisję Kultury, Komisję Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 
Wsi, Komisję Promocji, Kontaktów i Spraw Zewnętrznych oraz Komisję Sportu, Turystyki i Transportu 
Publicznego i Komisję Zdrowia. Przedstawiam tu Państwu dziewięć osób, które pełnią funkcję 
przewodniczących danych komisji. To są właśnie te osoby, które intensywnie pracują, planują dane 
inicjatywy i to są te osoby, które są ogromnie chętne do współpracy razem z Państwem nad 
kolejnymi naszymi inicjatywami. Z częścią z Państwa nasi radni już się kontaktowali. Z częścią będzie 
nam bardzo miło, jeśli będziemy mogli nawiązać dalszą współpracę i kontakt co do kolejnych naszych 
inicjatyw. Ale jak planujemy, jak wygląda nasza działalność? Co tydzień spotykamy się w gronie 
wszystkich przewodniczących i wiceprzewodniczących komisji naszego młodzieżowego sejmiku. U 
nas potocznie to nazywamy taką naszą Radą Nadzorczą, podczas której sprawdzamy terminowość 
prac, jak wyglądają nasze cele. Sprawdzamy czy wszystko zostało wykonane, zrobione, gdzie idziemy 
dalej, czy wszystkie uchwały już są porządnie podjęte i jak wyglądają kolejne nasze prace. A dzięki 
temu, że spotykamy się co tydzień wypracowaliśmy masę inicjatyw. I teraz podsumowując 
inicjatywy, które osiągnęliśmy. W ramach Komisji Aktywizacji i Praw Młodzieży wypracowaliśmy 10 
praw, które każda młodzieżowa rada na Mazowszu powinna mieć. Jest to 10 praw, które chcemy 
wprowadzić od tych kadencji lub kolejnych kadencji młodzieżowych rad naszego województwa. 
Aktualnie naszymi prawami zainteresowała się Rada Dialogu z Młodym Pokoleniem przy Kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów, którzy chcą również pomóc nam we wprowadzeniu danych praw nie tylko 
na terenie Mazowsza, ale również na terenie całej Polski. Oprócz tego przygotowaliśmy kampanię 
Głos Młodego Mazowsza, czyli kampanię profrekwencyjną, żeby zachęcić młodych Mazowszan, żeby 
poszli na wybory i oddali swój głos. Dlatego tym bardziej, widząc, że tyle młodych poszło na wybory, 
cieszymy się, że chociaż mały procencik tych wszystkich głosów też jest dzięki nam i że też nasza 
kampania mogła się do tego przyczynić, bo miała duże echo w mediach społecznościowych, gdzie 
osoby nie tylko z naszego sejmiku, ale również z całego województwa wrzucały, że nasz głos młodych 
się liczy. Oprócz tego wydaliśmy e-booka Aktywizuj z nami Mazowsze, czyli taki nasz poradnik ABC, 
jak młodzież może zacząć swoją działalność społeczną od podstaw, czyli jak wyglądają organizacje? 
Co można zrobić, żeby się zaangażować? Dalej jeśli chodzi o Komisję ds. Rozwoju i Przedsiębiorczości, 
przeprowadzili warsztat na temat jak stworzyć dobre CV. Dla młodych osób jest ciężko wejść na 
rynek pracy w tym wieku. Pokazaliśmy jak mogą nabyć swoje kompetencje, co potrzebują zrobić, jak 
mogą napisać pierwsze CV oraz właśnie jak mogą znaleźć na rynku tą pierwszą pracę. Po warsztacie 
przygotowali e-booka, który jest dostępny. I można, właśnie młodzi osoby mają do niego dostęp, 
żeby przeczytać właśnie jak mogą też lepiej wejść w ten rynek. Dalej, jeśli chodzi o Komisję Edukacji, 
komisja aktywnie przygotowuje pięć postulatów młodzieży dla dobrej przyszłości polskiej szkoły 
skierowanych do Ministerstwa Edukacji. Jest to pięć postulatów, w które młodzież wierzy i które 
chcemy wprowadzić, dlatego w niedługim czasie planujemy spotkać się z nową panią ministrą, żeby 
przedstawić jej, czego młodzież Mazowsza potrzebuje. Przygotowujemy również inicjatywę 
EDU.Mazowsze, gdzie będziemy jeździć po szkołach, żeby poznać więcej i problemów, i rzeczy, z 
którymi młodzież się zmaga, żebyśmy jak najlepiej mogli ich pomóc. Dalej, Komisja Inkluzywności 
zmieniła jesień na Mazowszu. Sprawiła, że była ona bardziej różowa w trzech mazowieckich 
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miastach. W Warszawie, w Radomiu oraz w Płocku. Przeprowadzili serię trzech konferencji, gdzie 
przedstawili młodym osobom w wieku licealnym, na czym polegają wykluczenia, skąd się one biorą, 
jak być tolerancyjnym? Czym jest język inkluzywny oraz razem z ekspertami przeprowadzili dla nich 
warsztaty, które odbiły się dużym zainteresowaniem i teraz dostajemy zaproszenia do szkół, żeby 
naszą inicjatywę dalej kontynuować i żeby przeprowadzać ją w indywidualnych szkołach, żeby nie 
tylko docierała do danych osób, które uczestniczą w konferencji, ale również na większą skalę. Jeśli 
chodzi o Komisję Kultury, przeprowadzili oni warsztat dla młodzieżowych rad, jak powinno wyglądać 
nasze województwo w przeciągu tego roku. Wymalowali, jak widzą nasze województwo po ich pracy, 
jako młodzieżowych radnych. To wiąże się z tym, że będziemy teraz dalej kontynuować akcje z 
jeżdżeniem po młodzieżowych radach naszego województwa, żeby pomóc im zrealizować te cele, jak 
najszybciej. Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Wsi przygotowała listę dobrych praktyk. Jest to 
lista, która pokazuje, na czym powinno nam zależeć jako młodym osobom, jeśli chodzi o nasze 
środowisko, jak powinniśmy o nie dbać i co tam wypracowywać? Tą listę aktualnie wdrażają szkoły 
na Mazowszu. Między innymi już w części szkół dostaliśmy informację, że zorganizowali takie dni jak 
Dni Owoców i Warzyw, czy właśnie Dni Sadzenia Drzew w swojej szkole. Więc również jest już 
wdrażana. Potem mamy Komisję Promocji i Spraw Zewnętrznych. Ta komisja zajmuje się 
przyznawaniem patronatów honorowych naszego sejmiku dla inicjatyw z całego województwa. 
Przyznaliśmy takich patronatów naszego sejmiku już ponad 24, żeby wspierać młodzieżowe 
inicjatywy i żeby pokazywać, że jest to kluczowe, żeby aktywizować jak największą ilość młodzieży. 
Przeprowadziliśmy również akcję Poznaj Radnego, żeby zaprezentować młodym z całego 
województwa co robią nasi radni, jak oni zaczynali, jak wyglądają ich ścieżki, żeby potem pokazać, jak 
już w tym wieku, pomimo tych wczesnych lat możemy się angażować, tworzyć i zmieniać nasze 
otoczenie. W ramach Komisji Sportu, Turystyki i Transportu Publicznego nawiązaliśmy współpracę z 
Politechniką Warszawską, a dokładniej z Wydziałem Transportu. Tam przeprowadziliśmy posiedzenie 
komisji stacjonarne, gdzie wypracowywaliśmy również ankietę na temat transportu publicznego w 
naszym województwie, która powinna zostać później zrealizowana, żeby pomóc młodym. Czasami 
nie jest tylko to wdrożenie i nowych autobusów, i nowych kolei, tylko czasami wystarczy nawet 
zmienić dany rozkład jazdy o 5 minut, żeby pomóc młodym z naszego województwa po to, żeby 
mogli też łatwiej i szybciej dojeżdżać. Dlatego nawiązaliśmy z nimi współpracę do kolejnych naszych 
działań na rzecz młodzieży. Później Komisja Zdrowia. Ostatnio dużo mówimy o zdrowiu psychicznym 
dzieci i młodzieży. Jest to duży problem. A nam jako Młodzieżowemu Sejmikowi Województwa 
Mazowieckiego zależy na tym, żeby nasza kadencja była sprawcza. Żeby to nie były tylko projekty, 
które niedługo znikną, albo będą to jednorazowe konferencje, które nic później nie wprowadzą na 
dłuższą skalę. Tylko żeby to były ważne inicjatywy, które po nas zostaną i które będą realnie zmieniać 
nasze otoczenie. Dlatego Komisja Zdrowia aktualnie wypracowuje Niebieskie Skrzyneczki Zdrowia 
Psychicznego. Mogą Państwo przypomnieć o podobnym projekcie, jakimi są różowe skrzyneczki. Jest 
to podobny pomysł. Różowe skrzyneczki są już w szkołach, a my chcemy wprowadzić niebieską 
skrzyneczkę, która odpowiadałaby na problemy zdrowia psychicznego. Taką skrzyneczką zajmowałby 
się szkolny psycholog albo osoba, która jest odpowiedzialna właśnie za szkołę i jej otoczenie, czyli 
nauczyciel, który ma te kompetencje, żeby tym się zajmować. Do takiej skrzyneczki uczniowie mogą 
anonimowo wrzucić wiadomość, czego potrzebują w szkole, z jakimi problemami się zmagają. Bo 
czasami to nie jest proste, żeby do kogoś podejść i poprosić o pomoc a każdy z nas w szkole ma taką 
przestrzeń, która jest bardziej cicha, czy pod schodami, czy obok jakiejś sali, obok której uczniowie 
nie aż tak dużo przychodzą. Jest to miejsce, w którym chcielibyśmy taką skrzyneczkę zamontować, 
żeby każdy mógł wrzucić swoje przemyślenie do tej skrzyneczki. Jak widzicie tu jest nasz prototyp, 
który aktualnie stworzyliśmy. Jest on na kluczyk, więc tylko dostęp miałby do tej skrzyneczki 
nauczyciel, który właśnie mógłby się tym zajmować, a co dużo ułatwiłoby w ich pracy, że znaliby 
problemy swoich uczniów. Więc tyle jeśli chodzi o pracę naszych komisji. Ale to nie wszystkie 
inicjatywy, które zorganizowaliśmy. Oprócz tego 11 września zorganizowaliśmy pierwszą w naszym 
regionie konferencję młodzieżowych rad. Była to konferencja, podczas której gościliśmy ponad 42 
młodzieżowe rady z naszego województwa. Uczestniczyło w niej ponad 150 osób, którzy byli 
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przedstawicielami danych młodzieżowych rad. Przeprowadziliśmy 7 warsztatów od naszych komisji, 
które też rozpoczynały kolejne inicjatywy naszego sejmiku. Jesteśmy szczęśliwi, bo podczas właśnie 
tej konferencji mogliśmy gościć też wyjątkowych gości. Pana przewodniczącego, pana Ludwika 
Rakowskiego, panią Elżbietę Lanc, pana Konrada Wojnarowskiego oraz pana Huberta Taładaja. 
Dlatego ogromnie się cieszymy, że mogliśmy też gościć ich podczas naszej pierwszej konferencji, 
naszego wydarzenia. Tak wyglądała nasza konferencja, masa warsztatów, projektów, właśnie tam 
rozkręcaliśmy nasze projekty wypracowując postulaty na rzecz młodzieżowych rad, na rzecz zdrowia 
psychicznego, gdzie też poznaliśmy z czym zmaga się dzisiejsza młodzież po to, żeby jak najlepiej im 
pomóc w przeciągu naszej dwuletniej kadencji. Jak widzicie, podczas naszych warsztatów, tak 
przybliżę, oj... Mieliśmy e-booki, które tylko były dostępne w formie online, ale później podczas 
konferencji mieliśmy też możliwość wydrukowania ich, podzielenia się razem z nimi. Są to trzy e-
booki od naszych komisji. Właśnie na temat jak stworzyć pierwsze CV, Aktywizuj z nami Mazowsze 
oraz Język, zachowania, obyczaje i wyjaśnienia na temat języka inkluzywnego. W podsumowaniu, 
zorganizowaliśmy z takich najważniejszych rzeczy. Zorganizowaliśmy pierwszą w historii regionu 
Konferencję Młodzieżowych Rad Mazowsza. Cykl Konferencji Niewykluczeni, z którymi nadal 
będziemy kontynuować w szkołach. Kampanię Głos Młodego Mazowsza, która miała zachęcić 
młodych, żeby poszli na wybory. Spraw takich, które my w samym sejmiku bardziej formalnych 
zrobiliśmy, to podjęliśmy aż 99 uchwał, które wszystkie przyczyniły się na rzecz młodzieży w naszym 
województwie. Przyznaliśmy 22 w przeciągu ostatnich dwóch dni, to już się zmieniło, bo już 24 
patronaty honorowe naszego sejmiku oraz w międzyczasie tego roku przeprowadziliśmy 8 sesji 
naszego sejmiku. Podczas każdej zależy nam, żeby młodzież jak najbardziej się angażowała. Dlatego 
omawiamy zaangażowanie radnych naszego sejmiku i wyznaczamy też kolejne cele na następne 
miesiące. Przedstawiamy statystyki działalności w danych komisjach, które sporządzają 
przewodniczący danych komisji. Przerabiamy ilość posiedzeń, które miały kworum, średnią 
frekwencję. Osoby, które udzielają się na grupie, które dotrzymują terminy prac, które są 
dyspozycyjne, które są na wszystkich posiedzeniach, które nic nie omijają i są na co dzień aktywne. 
Dlatego też pokazujemy w komisjach jak wygląda ta aktywność, żeby nawet sami przewodniczący 
danych komisji widzieli jak najlepiej mogą też ulepszyć działalność i aktywność młodzieżowych 
radnych w swoich komisjach. Ale nie działamy tylko w środku naszego sejmiku. Jeździmy też na 
delegacje i prezentujemy młodych na ponad 30 wydarzeniach na terenie całej Polski. Są to 
wydarzenia ogólnopolskie, między innymi w Senacie, czy na innych wydarzeniach organizowanych 
przez młodzież. Mamy też swój głos i reprezentujemy nasze Mazowsze i naszą młodzież. Razem z 
Przewodniczącą Komisji Aktywizacji i Praw Młodzieży miałyśmy przyjemność być członkiniami 
kapituły konkursowej w Konkursie Mazowieckich Barw Wolontariatu. I razem z panem marszałkiem, 
do którego teraz się serdecznie uśmiecham, mieliśmy wspólnie przyjemność rozdawania nagród. 
Oprócz tego mamy też naszą reprezentację, nasz głos młodych w Mazowieckiej Radzie Oświatowej. 
Nasza radna Natalia Niziołek jest członkinią, więc również nas reprezentuje. A do mnie teraz 
dołączyło nasze prezydium. W składzie Janka Bęczkowskiego, Oliwki Nawrot oraz Kamili Wnuk, czyli 
wiceprzewodniczącego, rzeczniczki oraz naszej sekretarz. [oklaski]. Jak Państwo widzą, chcemy 
działać na rzecz młodzieży. Chcemy, żeby młodzież była jak najbardziej usłyszana. Żeby to była realna 
zmiana, która też wpłynie na nasze województwo. Bo chcemy, żeby Mazowsze to było młodzieżowe 
serce Polski. [oklaski]. Dlatego jest to dla nas ogromna przyjemność, żeby gościć tutaj dzisiaj u 
Państwa i podsumować rok intensywnej pracy. Jesteśmy gotowi do nowych inicjatyw i nowych 
projektów. Dlatego tym bardziej, jak dostaną Państwo wiadomość, że młodzież chce działać, chce 
współpracować przy nowych projektach, to w tym dzisiejszym składzie reprezentując nasz 
Młodzieżowy Sejmik zwracamy się też do Państwa na dalsze współprace i mamy nadzieję, że 
będziemy tutaj mogli gościć częściej, żeby też Państwu przedstawiać, że młodzież naszego Mazowsza 
działa i intensywnie pracuje. A tym samym życzymy wesołych świąt i szczęśliwego nowego roku i 
dobrych, wypracowanych obrad. Serdecznie dziękujemy. [oklaski].  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Dziękuję bardzo członkom Prezydium i całemu 
Młodzieżowemu Sejmikowi Województwa Mazowieckiego. Cieszę się, że jesteście aktywni. Cieszę 
się, że działacie i myślę, że już wkrótce to wy będziecie podejmować decyzje o naszej przyszłości. Tak 
że polecamy się życzliwej pamięci. Dziękuję bardzo. Spokojnych świąt i szczęśliwego nowego roku. 
Dziękuję bardzo. A teraz jeszcze bym może poprosił tutaj prezydium sejmiku, jedno i drugie 
Prezydium Sejmiku do wspólnego zdjęcia. Dobrze? Tylko to już pytanie w którym miejscu to zdjęcie? 
Tu czy tam? Tu. Dobrze. To zapraszam Panią Przewodniczącą i Prezydium. Szanowni Państwo, 
przechodzimy do punktu czwartego porządku obrad. O zabranie głosu proszę Pana 
Przewodniczącego Konrada Wojnarowskiego.  
 
Radny Konrad Wojnarowski 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam 
sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2023-2038 z druku numer 
1125. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego 
projektu uchwały wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu 
w dniu 18 grudnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2023-2038 z druku 
numer 1125 wraz z autopoprawką numer 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do 
sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z 
Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1125 wraz z autopoprawką? 
Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 26 
radnych. Nikt nie był przeciw. 22 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2023-2038, druk numer 1125 wraz z 
autopoprawką. Dobrze, zaraz sprawdzimy. Przechodzimy do punktu piątego. Prośba, żeby sprawdzić, 
co tam się dzieje z tabletem Pani radnej. O zabranie głosu ponownie proszę Pana Przewodniczącego 
Konrada Wojnarowskiego.  
 
Radny Konrad Wojnarowski 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam 
sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwały budżetowej województwa mazowieckiego na 2023 rok z druku numer 1126. 
Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego 
projektu uchwały wraz z autopoprawką numer 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego na 
posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwały budżetowej województwa mazowieckiego na 2023 rok z druku numer 
1126 wraz z autopoprawką numer 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 
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projektu uchwały z druku numer 1126 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? I jak tam, jeżeli chodzi o tableta Pani radnej? Dobrze, to dwie Panie radne nie głosowały do tej 
pory jeszcze. Już tylko jedna Pani radna. Dobrze, dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 
26 radnych. Nikt nie był przeciw, 23 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały budżetowej 
Województwa Mazowieckiego na 2023 rok, druk numer 1126 wraz z autopoprawką. Proszę Państwa, 
zanim przejdziemy do punktu szóstego proponuję Państwu półgodzinną przerwę. Wracamy tutaj za 
pół godziny i wtedy o wznowienie obrad Poproszę pana Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Szanowni Państwo, jesteśmy w punkcie szóstym. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o 
projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na 
lata 2024-2038, druk numer 1109. A mnie o zabranie głosu poprosił parlamentarzysta, pan poseł 
Mirosław Adam Orliński, nasz kolega wieloletni Sejmiku. Bardzo proszę Panie Pośle, oddaję Panu 
głos.  
 
Mirosław Adam Orliński - Poseł na Sejm RP 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Koleżanki i Koledzy Radni, bo tak 
zawsze zwracałem się w tym gronie, Wielce Szanowni Państwo. Chcę przede wszystkim bardzo 
serdecznie podziękować Panu Przewodniczącemu Ludwikowi Rakowskiemu, Prezydium Sejmiku za 
zaproszenie. To dla mnie miejsce Sejmik Województwa, Samorząd Województwa Mazowieckiego, 
który, tak jak zawsze podkreślam, kształtował moją osobowość i moje funkcjonowanie. I też teraz 
funkcjonując w Parlamencie Rzeczpospolitej, w Polskim Sejmie będę zawsze starał się zabiegać o te 
sprawy samorządowe. Powołaliśmy z gronem doświadczonych samorządowców. Była Marszałek 
Województwa Lubuskiego, Pani Elżbieta Polak, były Prezydent Sopotu Jacek Karnowski, Prezydent 
Miasta Tychy. To są osoby, które stworzyły wspólnie, także z moją skromną osobą taki zespół 
parlamentarny do spraw samorządowych i tam będziemy chcieli te wszystkie sprawy samorządu 
terytorialnego poruszać. Jest on nieco bardziej bym powiedział taki sprawczy i sprawny, bo jest w 
mniejszym gronie i naprawdę zgłasza wiele pomysłów związanych właśnie z tym, żeby jak najwięcej 
zadań, działań, a przede wszystkim środków kierować do samorządów. Wzmacniać także te 
samorządy regionalne, samorząd województwa i to, co wynika z polskiej konstytucji, te wszystkie 
zadania dzielić w taki sposób bym powiedział w miarę możliwości sprawiedliwy i wzmacniać 
samorządy. Tak że myślę, że za rok jak się spotkamy, to będzie można oceniać pierwsze efekty tych 
zmian. Chcę bardzo podziękować też wszystkim Państwu za naprawdę lata współpracy. Mam 
nadzieję, że ten budżet, także mój następca w Komisji Budżetu Konrad Wojnarowski, wszyscy 
Państwo, no naprawdę nad nim tutaj widać pracujecie wytrwale. Ten budżet się poprawia. To też 
ogromna zasługa zarządu województwa, radnych, że każdy z Państwa pilnuje tych spraw ważnych w 
regionie i kieruje tym w sposób bym powiedział taki równomierny. To zawsze była taka zasada, która 
tutaj przyświecała, równomierny rozwój województwa mazowieckiego. Szanowni Państwo, 
ponieważ zaraz zaczynamy my nasz klub parlamentarny, o 14.00 się zaczyna trzydniowe posiedzenie 
Sejmu, ciągle trwające pierwsze. To chcę przede wszystkim Państwu, wszystkim koleżankom, 
kolegom radnym, wszystkim mieszkańcom, także Mazowsza złożyć życzenia. Chcę życzyć 
wszystkiego, co najlepsze na te Święta Bożego Narodzenia. Chcę życzyć przede wszystkim zdrowia i 
miłości. Zdrowia, ponieważ jest to taki fundament naszego funkcjonowania. Jeżeli jesteśmy zdrowi, 
jeżeli możemy funkcjonować, uczestniczyć w życiu i nic nam nie dolega, to na pewno to nam daje 
duży taki zastrzyk pozytywnej energii i to zdrowie jest najważniejsze. I drugiej rzeczy życzę dużo 
miłości. Bo miłość łagodzi, miłość sprawia, że mamy taką pozytywną energię i miłość sprawia, że nam 
się chce chcieć. O tym zawsze musimy pamiętać. Tak że życzę Państwu dużo zdrowia, dużo miłości, 
spędzonych świąt w gronie rodziny, przyjaciół, najbliższych. Żebyście też odpoczęli od tych 
codziennych spraw, bo tych wyzwań i pomysłów naprawdę jest wiele w życiu codziennym, więc dużo 
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ciepła rodzinnego, dużo miłości i troszeczkę spokoju. Wszystkiego, wszystkiego dobrego na święta i 
zawsze będę do Państwa dyspozycji. Dziękuję. [oklaski].  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu Posłowi. A my wracamy do rozpatrywania punktów porządku obrad. 
Jesteśmy w punkcie szóstym. O zabranie głosu bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu i 
Finansów Pana Konrada Wojnarowskiego.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam 
sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2024-2038 z druku numer 1109. Sejmik na 
podstawie §10 ust. 4 regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy 
projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem kontynuowania pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką 
numer 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2023 roku 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Mazowieckiego na lata 2024-2038 z druku numer 1109 wraz z autopoprawką numer 1 
Zarządu Województwa Mazowieckiego. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Bardzo proszę o zabranie głosu Pana Skarbnika 
Województwa, Pana Marka Miesztalskiego.  
 
Marek Miesztalski - Skarbnik Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Ten projekt WPF-u na lata 24-38 prezentowałem 
Państwu na poprzedniej sesji. Wszystkie dane są bardzo podobne. W wyniku autopoprawki uległy, 
niewielkiej zmianie uległa kwota kredytu, jaki planujemy na rok przyszły. Zwiększenie o około 200 
milionów złotych, ale to jest wynik przesunięć, czyli zmniejszenia kredytu roku 2023 i przesunięcia 
razem z wydatkami, z zadaniami na rok 2024. Pozostałe wskaźniki niewiele się zmieniają. Jest jedno 
dodatkowe zadanie w ochronie zdrowia dotyczące szpitala w Zagórzu. I to właściwie wszystko, jeśli 
chodzi o te zmiany. Cała pozostała treść WPF-u jest bez zmian. Dziękuję bardzo.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Przestępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych 
jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1109 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Jeszcze pan radny Andrzej Bitel i pan radny Konrad Rytel. Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 26 radnych, 22 radnych było przeciw. Nikt nie wstrzymał się 
od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2024-2038, druk numer 
1109 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Sprawozdanie 
Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej województwa 
mazowieckiego na 2024 rok, druk numer 1110. Sejmik, zgodnie z homogramem prac nad 
uchwaleniem budżetu województwa mazowieckiego, skierował projekt powyższej uchwały do 
wszystkich komisji sejmiku w celu wydania opinii oraz do Komisji Budżetu i Finansów celem 
przeprowadzenia drugiego czytania. W dniu dzisiejszym odbywa się trzecie czytanie projektu 
uchwały. O zabranie głosu bardzo proszę Pana Przewodniczącego Konrada Wojnarowskiego.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam 
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sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej 
województwa mazowieckiego na 2024 rok z druku numer 1110. Zgodnie z §7 uchwały numer 184/19 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 19 listopada 2019 roku z późniejszymi zmianami w 
sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej województwa mazowieckiego, Komisja 
Budżetu i Finansów przeprowadziła drugie czytanie projektu uchwały budżetowej. Komisja na 
posiedzeniach w dniach 11 i 18 grudnia 2023 roku rozpatrzyła sprawozdania Komisji Sejmiku, 
sformułowała wniosek o projekcie uchwały budżetowej i przekazała go zarządowi celem zajęcia 
stanowiska przez zarząd. Zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej. Rozpatrzyła 
stanowisko Zarządu Województwa Mazowieckiego dotyczącego przekazanego wniosku Komisji 
Budżetu i Finansów o projekcie uchwały z druku numer 1110. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu Przewodzącemu. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy 
lub wnioskodawcy projektu uchwały? Bardzo proszę Pan radny Stefan Traczek, a po nim Pan radny 
Wojciech Zabłocki.  
 
Stefan Traczyk 
- Cały budżet mi się nie podoba, bo zwiększa się zadłużenie. Natomiast chciałem pochwalić, 
pochwalić zarząd i pana marszałka, że wprowadził tę autopoprawkę o tym, że został... Znaczy jeszcze 
nie została uruchomiona, ale utworzona rezerwa celowa drzewa dla Mazowsza. Jest to bardzo 
ważne. Państwo muszą sobie zdawać sprawę z tego, że w Polsce mamy 84 tys. hektarów lasów, które 
są własnością samorządów. Ile to jest 84 tysiące hektarów? No Warszawa ma około 52 tysiące 
hektarów, to także półtora powierzchni Warszawy jest własnością, tak jakby w całej Polsce jest 
własnością samorządów. To także bardzo ważne jest to. Natomiast mam też pytanie tutaj do 
wnioskodawców, czy ta rezerwa będzie uruchamiana jednorazowo, czy zarząd przewiduje to 
możliwość uruchomienia częściowej? I czy też to mogą być te, ta rezerwa może być uruchamiana dla 
samorządów? Bo myślę, że pomysł tego typu, że te środki będą uruchamiane też dla samorządów, 
które są na terenie Mazowsza, to jest też godny, godny uwagi. Tak że to ja ze swej strony jako Prezes 
Stowarzyszenia Leśników i Właścicieli Lasów bardzo bym chciał, żeby to było uruchomione i dla 
różnych samorządów na terenie Mazowsza. Dziękuję bardzo.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu radnemu. Ja tylko chciałem przypomnieć, że ta kwestia była szczegółowo 
wyjaśniona na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. I tą kwestię omawialiśmy 
szczegółowo i pan, i przedstawiciele zarządu również w tej sprawie zabierali głos. Dziękuję. Bardzo 
proszę Pan radny Wojciech Zabłocki.  
 
Wojciech Zabłocki 
- Dziękuję serdecznie. Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Rzeczywiście 
projekt budżetu omawialiśmy na różnych komisjach. Ja przekażę zastrzeżenia ze strony komisji, w 
których uczestniczę. Takie trzy największe bowiem, bowiem te bardziej szczegółowe omawialiśmy 
właśnie na posiedzeniach komisji. Pierwsza sprawa dotyczy tych inwestycji drogowych. Cieszę się, że 
budżet na wydatki majątkowe rośnie i na inwestycje szczególnie drogowe również. Natomiast mam 
wrażenie, że wiele z inwestycji takich lokalnych, dofinansowanie dróg lokalnych jest wrzuconych do 
jednego worka bez szczegółowego opisania na jakie konkretnie projekty te środki będą szły. 
Chociażby jedno z zadań ma aż 50 milionów złotych i to jest tak, że dopytywany zarząd województwa 
i dyrektorzy są w stanie wskazać, jakie to będą drogi, a nawet kiedy będzie ich realizacja. To powinno 
być opisane w budżecie. powinniśmy przy tak dużych kategoriach jednak mieć prawo się z tym 
zapoznać. To jest 50 milionów złotych. To jest jedna z przykładowych kategorii. To powinno być 
rozpisane, rozbite na poszczególne drogi, bo jak mamy taki worek, taką rezerwę de facto, już na 
początku roku to jest dla mnie poczucie zbyt małej kontroli ze strony Sejmiku nad procesem później 
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wydatkowania tych środków. Kolejne zastrzeżenie to jest z innej Komisji Promocji. No widzimy, że 
znacząco się zwiększa budżet na wydatki z szeroko pojętego zakresu promocji. No obawiam się i te 
obawy niestety nie zostały rozwijane na posiedzeniu komisji, że to po prostu będzie służyło 
wydatkom w roku wyborczym. Wydatkom, które będą miały promować zarząd województwa, 
radnych, tak jak to widzimy w periodykach wydawanych przez województwo, czy w różnych 
reklamach, spotów wyborczych, w radiu, w telewizji, w Internecie. Takie zastrzeżenie zgłosiłem. Nie 
zostało ono rozwiane, więc rozumiem, że jest ono prawdziwe i zasadne. I trzecia taka z największych 
uwag dotyczy tego, że jeżeli porównamy kolejne lata i plany, w jaki sposób budżet był przygotowany 
i poddawany pod głosowanie sejmikowi, a później jak dynamicznie i często następowały zmiany, to 
mam wrażenie, że te plany coraz bardziej się rozjeżdżają z późniejszym ich wykonaniem. I to jest 
niestety problem w większości obszarów. W promocji też takie widzieliśmy. Ja usłyszałem, że 
dwukrotne zwiększenie środków wynikało z tego, że mieliśmy okres jeszcze pandemii, nie dało się 
pewnych rzeczy przewidzieć, ale przejrzałem uważnie pozostałe rubryki i widzę, że to jest niestety 
nagminne i z moich obserwacji w ciągu tych pięciu lat wynika, że po prostu te plany do realizacji 
coraz bardziej się je rozjeżdżają. A wolałbym, żeby jednak ten plan najbardziej oddawał 
rzeczywistość, był najbardziej jak to się da skrupulatnie przygotowany. Więc te trzy podstawowe 
zastrzeżenia, no nie pozwalają mi niestety poprzeć obecnego budżetu. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu radnemu. Bardzo proszę, Pan Przewodniczący Jakub Kowalski.  
 
Jakub Kowalski 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Moi koledzy przedstawiali merytoryczne argumenty, 
dlaczego nie mogą poprzeć tego budżetu. Ja chcę w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość 
kilka słów o polityce. Otóż pamiętam ubiegłoroczną dyskusję nad budżetem, kiedy pan marszałek 
zapewniał, że poprawki zgłaszane przez moich kolegów radnych z Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
zostały odrzucone. No, bo przecież można je zgłaszać i uwzględniać w ramach różnorakich 
programów zadaniowych realizowanych przez Sejmik Województwa Mazowieckiego. Choć zupełnie 
nie przeszkadzało Państwu, żeby podobne, zgłaszane przez Państwa kolegów uwzględniać i imiennie 
wpisywać do budżetu województwa. W tym roku jest podobnie. Te poprawki, które były zgłaszane 
przez moich kolegów były odrzucone, nie zostały zaakceptowane. W związku z czym to jest państwa 
budżet. To być może po tym głosowaniu będzie budżet Mazowsza, także nas, Radnych Mazowsza z 
klubu Prawo i Sprawiedliwość, ale do tej pory i do tej chwili to jest wasz budżet. Tak samo jak wasza 
polityka to jest polityka realizowania koncepcji teraz wyłącznie my, bo od pierwszych dni pracy tego 
sejmiku, kiedy wybieraliśmy prezydium sejmiku, odmówiliście nam Państwo prawa do 
wiceprzewodniczącego. Kiedy wybieraliśmy przewodniczących komisji, odmówiliście nam Państwo 
prawa do tego, żeby mieć przewodniczących komisji. Kiedy zgłaszamy poprawki, odmawiacie nam 
Państwo praw do tego, żeby je zgłaszać. Więc my dajemy sobie prawo, żeby dzisiaj być przeciwko 
temu budżetowi. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. [oklaski]. Zgodnie ze sprawozdaniem przedłożonym przez, o przepraszam, pan 
Marszałek Adam Struzik, bardzo proszę.  
 
Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Proszę Państwa, na 25-lecie naszego 
województwa, bo właśnie teraz to jest 25. rocznica i wyborów, i powołania pierwszych władz. 
Pamiętam jak dzisiaj 31 grudnia 1998 roku wygraliśmy przed Wojewódzkim Sądem 
Administracyjnym proces o uznanie naszej uchwały o wyborze przewodniczącego pierwszego 
Sejmiku i to zapoczątkowało funkcjonowanie władzy samorządowej na Mazowszu. Już jak widzicie 
wtedy były problemy, ale w to dwudziestopięciolecie istnienia województwa proponujemy, koalicja 
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rządząca proponuje Mazowszu najlepszy budżet w historii. 822 miliony złotych po stronie wydatków, 
a nawet większy, bo drobne korekty tam jeszcze nastąpiły. Miliardów, przepraszam. Proszę Państwa, 
2 miliardy ponad na inwestycje. 900 milionów na 20 różnych programów wsparcia, opartych na 
solidarności, na samorządności, na zasadzie pomocniczości. Na zasadzie dobrej współpracy z 
gminami, z powiatami, z organizacjami pozarządowymi. Wszyscy dobrze wiedzą, jak to jest olbrzymie 
wsparcie dla rozwoju naszego województwa. W tym budżecie są też pieniądze na udziały własne w 
projektach, które rozkręca się program Funduszy Europejskich dla Mazowsza, czyli nasz program 
regionalny. To jest naprawdę optymistyczny, dobry budżet. Oczywiście bierzemy kredyty, ale 
świadomie. Państwo wiedzą, że te kredyty nie przekraczają 20% naszych dochodów, bo mamy pełną 
świadomość, że pieniądze wprowadzone do inwestycji, wprowadzone do gospodarki, wprowadzone 
poprzez programy wsparcia ożywiają gospodarkę. Powodują, że małe i średnie firmy z naszego 
województwa mają zamówienia, realizują różnego rodzaju inwestycje i usługi, dzięki temu płacą 
podatki. Proszę Państwa, województwo mazowieckie jest dzisiaj liderem rozwoju, jeżeli chodzi nie 
tylko o Polskę, ale jeżeli chodzi o Europę. Nasz produkt krajowy brutto to jest około 150 miliardów 
euro. To jest 1/4 tego, co wytwarza Polska. I to w kategoriach europejskich jest region, w kategorii 
kraju europejskiego o średniej wielkości. I uważam, że ten budżet jest prospołeczny, jest budżetem 
prorozwojowym. Jest również budżetem, który jest skierowany do naszych mieszkańców, do 
podmiotów gospodarczych. Trzecia edycja Budżetu Obywatelskiego Mazowsza. Na ten cel 
zabezpieczyliśmy 30 milionów. Obywatele mogą zgłaszać swoje projekty inwestycyjne. Przypomnę, 
że te inwestycje do 1 miliona 200 tysięcy mogą być realizowane na naszym majątku. Ale też mogą 
zgłaszać projekty miękkie tak zwane do 240 tysięcy. Widzimy jak ożywia się ta tkanka społeczna, jak 
pojawiają się nowe pomysły, nowe projekty. Przypomnę, że do 21 stycznia możemy zgłaszać projekty 
do Budżetu Obywatelskiego Mazowsza. Nie chcę tutaj dzisiaj wymieniać tych 20 programów 
wsparcia. Państwo je wszyscy znają. Ale w tych programach wsparcia jest i ekologia, i zdrowie, i 
bezpieczeństwo, i nawet dbamy o zwierzęta. Może nawet nie nawet, po prostu dbamy też o 
zwierzęta. Są pieniądze również na ochronę zabytków. Są pieniądze na rozwój bazy sportowej. 
Pojawiły się unikalne programy wsparcia, jak rewitalizacja miejsc pamięci narodowej, uczczenie 
różnych ważnych postaci w naszej historii. Powtarzam, na dwudziestopięciolecie, na ten jubileusz 
mamy najpiękniejszy i największy, i najbardziej moim zdaniem prospołeczny i prorozwojowy budżet. 
Oczywiście Prawo i Sprawiedliwość, jako partia opozycyjna w tym Sejmiku ma prawo do takiej oceny 
i do głosowania, zgodnie ze swoim sumieniem i ze swoimi założeniami i zasadami. Tego nie 
kwestionujemy. Natomiast obywatele muszą się dowiedzieć, że to jest naprawdę dobry budżet. Chcę 
też Państwa poinformować, że wkrótce zaczniemy podpisywać umowy na samochody strażackie, w 
pełni wyposażone, średnie i ciężkie. Skierowane do tych jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, 
które są w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym. I po analizie i uzupełnieniu środków tych 
samochodów będzie 170. To jest proszę Państwa 1/4, nawet więcej niż jedna czwarta naszych 
jednostek w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym. I nie ma tu żadnego podtekstu 
politycznego. I nie ma tutaj dawania tym, którzy są po naszej stronie tylko. I zobaczycie tę różnicę jak 
zapoznacie się z wykazem tych jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych i gminami, do których te 
pieniądze trafią. Pieniądze europejskie. Bo uważamy, że bezpieczeństwo nie ma barwy politycznej i 
powinno obowiązywać nas wszystkich, we wszystkich naszych jednostkach samorządu 
terytorialnego. Kończąc bardzo proszę, no większość w naszym Sejmiku, Koalicję Obywatelską i 
Polskiego Stronnictwa Ludowego o głosowanie za tym budżetem. Proszę też Radnego Niezależnego o 
głosowanie, bo uważam, że to jest bardzo dobry budżet, a decyzję, jeśli chodzi o Prawo i 
Sprawiedliwość pozostawiam wam. Dziękuję bardzo.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu Marszałkowi. [oklaski]. Zgodnie ze sprawozdaniem przedłożonym przez 
Komisję Budżetu i Finansów radni zgłosili 18 poprawek. W pierwszej tabeli ujętych jest 9 poprawek 
rozpatrywanych przez komisję, a w drugiej 9 poprawek wycofanych przez radnych lub 
niespełniających wymogów formalnych, których komisja nie rozpatrywała. W związku z tym, że 
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Zarząd Województwa Mazowieckiego ujął w autopoprawce wszystkie poprawki zawarte w tabeli nr 
1, nie głosujemy żadnych poprawek. Zarządzam zatem głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1110 wraz z autopoprawką? Dziękuję. Za przyjęciem 
projektu uchwały głosowało 26 radnych, 22 radnych było przeciw. Nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie uchwały budżetowej 
województwa mazowieckiego na 2024 rok, druk numer 1110 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do 
kolejnego punktu porządku obrad. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w 
sprawie udzielenia gminie Rzewnie pomocy finansowej, druk numer 1117. Bardzo proszę o zabranie 
głosu Pana Przewodniczącego Konrada Wojnarowskiego.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku. Wysoki Sejmiku. Przedstawiam 
sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie udzielenia gminie Rzewnie 
pomocy finansowej z druku numer 1117. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 
regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do 
Komisji Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 
2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia gminie Rzewnie pomocy 
finansowej z druku numer 1117. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do 
sprawozdawcy lub wnioskodawcy uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Przystępujemy zatem do 
głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1117? Kto 
jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 45 
radnych. Nie było głosów przeciwnych. Nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że 
Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia gminie Rzewnie pomocy 
finansowej, druk numer 1117. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Sprawozdanie 
Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie udzielenia gminie Opinogóra Górna 
pomocy finansowej, druk numer 1118. O zabranie głosu ponownie proszę Pana Przewodniczącego 
Konrada Wojnarowskiego.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam 
sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie udzielenia gminie 
Opinogóra Górna pomocy finansowej z druku numer 1118. Przewodniczący Sejmiku na podstawie 
§10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt 
uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 
2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia gminie Opinogóra Górna 
pomocy finansowej z druku numer 1118. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych 
jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1118? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 radnych. Nie było głosów 
przeciwnych. Nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia gminie Opinogóra Górna Pomocy Finansowej. 
Druk numer 1118. Przechodzimy do kolejnego punktu. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o 
projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej w ramach 
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zadania OSP 2023. Druk numer 1119. O zabranie głosu znów poproszę Pana Przewodniczącego 
Konrada Wojnarowskiego.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam 
sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów z druku numer 1119 o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej w ramach zadania OSP 2023. 
Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego 
projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej w ramach zadania 
OSP 2023 z druku numer 1119. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu 
uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku numer 1119? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 47 radnych. Nie było głosów przeciwnych. Nikt również nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej w ramach zadania OSP 2023, 
druk numer 1119. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku. Sprawozdanie Komisji Budżetu i 
Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
gminom w ramach zadania Mazowieckie Strażnice OSP 2023, druk numer 1120. Również poproszę o 
zabranie głosu Pana Przewodniczącego Konrada Wojnarowskiego.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam 
sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów z druku numer 1120 o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w ramach zadania Mazowieckie Strażnice 
OSP 2023. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów 
celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu 
tego projektu uchwały wraz z autopoprawką Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu 
w dniu 18 grudnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w ramach zadania Mazowieckie Strażnice OSP 2023 z 
druku numer 1120 wraz z autopoprawką Zarządu Województwa Mazowieckiego. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Nie widzę, przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1120 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw, kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 radnych. Nie było 
głosów przeciwnych, nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
gminom w ramach zadania Mazowieckiej Strażnicy OSP 2023, druk numer 1120 wraz z 
autopoprawką. Przechodzimy do kolejnego punktu. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o 
projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej na 
zadania z zakresu ochrony przeciwpożarowej, druk numer 1121. Bardzo proszę o zabranie głosu 
również Pana Przewodniczącego Wojnarowskiego.  
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Konrad Wojnarowski 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam 
sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów z druku numer 1121 o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej na zadania z zakresu ochrony 
przeciwpożarowej. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów 
celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu 
tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej na zadania z 
zakresu ochrony przeciwpożarowej z druku numer 1121. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Nie widzę. Przestępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1121? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 47 radnych. Nie było głosów przeciwnych. Nikt 
również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej na zadania z zakresu 
ochrony przeciwpożarowej, druk numer 1121. Przechodzimy do kolejnego punktu. Sprowadzanie 
Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego 
Instrumentu Wsparcia 'Autobusy dla mazowieckich szkół', druk numer 1122. Bardzo proszę, Pan 
Przewodniczący Wojnarowski.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów z druku numer 1122 o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 
Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia 'Autobusy dla mazowieckich szkół'. Przewodniczący Sejmiku 
na podstawie §10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował 
powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego 
czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z 
autopoprawką Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2023 roku 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego 
Instrumentu Wsparcia 'Autobusy dla mazowieckich szkół' z druku numer 1122 wraz z autopoprawką 
Zarządu Województwa Mazowieckiego. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku 
obrad? Nie widzę, przestępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku numer 1122 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 47 radnych. Nie było głosów 
przeciwnych, nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu 
Wsparcia 'Autobusy dla mazowieckich szkół', druk numer 1122 wraz z autopoprawką. Przechodzimy 
do punktu kolejnego. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie 
wydatków niewygasających z upływem 2023 roku. Druk numer 1127. Ponownie bardzo proszę Pan 
Przewodniczący Wojnarowski.  
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Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie wydatków niewygasających z upływem 2023 roku 
z druku numer 1127. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów 
celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu 
tego projektu uchwały wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego na 
posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
wydatków niewygasających z upływem 2023 roku, z druku numer 1127 wraz z autopoprawką numer 
1 Zarządu Województwa Mazowieckiego. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy, wnioskodawcy projektu 
uchwały? Nie widzę zgłoszeń, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1127 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 27 radnych, nie było 
głosów przeciwnych, 21 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie wydatków niewygasających z upływem 2023 roku, druk 
numer 1127 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do kolejnego punktu. Sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia 
badania rocznego sprawozdań finansowych Województwa Mazowieckiego za lata 2023, 2024 i 2025, 
druk numer 1128. Bardzo proszę Pan Przewodniczący Wojnarowski.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia 
badania rocznych sprawozdań finansowych Województwa Mazowieckiego za lata 2023, 2024 i 2025 
z druku numer 1128. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów 
celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu 
tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania rocznych sprawozdań 
finansowych Województwa Mazowieckiego za lata 2023, 2024 i 2025 z druku numer 1128. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1128? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 44 radnych, nie było głosów przeciwnych, 
dwóch radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę w sprawie wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badań rocznych 
sprawozdań finansowych Województwa Mazowieckiego za lata 2023, 2024, 2025, druk numer 1128. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o 
projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej z przeznaczeniem 
na realizację projektów w ramach Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju 
województwa mazowieckiego, druk numer 1137. Bardzo proszę Pan Przewodniczący Wojnarowski.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
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finansowej z przeznaczeniem na realizację projektów w ramach Instrumentu wsparcia zadań 
ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego z druku numer 1137. 
Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego 
projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej z przeznaczeniem na 
realizację projektów w ramach instrumentu zadań, w ramach Instrumentu wsparcia zadań ważnych 
dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego z druku numer 1137. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? 
Nie widzę zgłoszeń, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały z druku numer 1137? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem 
projektu uchwały głosowało 47 radnych. Nie było głosów przeciwnych. Nikt również nie wstrzymał 
się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację projektu w ramach 
Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego, 
druk numer 1137. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na dofinansowanie zadań w ramach 
'Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2023' - 'Mazowsze dla sołectw 2023', 
druk numer 1129. O zabranie głosu ponownie Pan Przewodniczący Wojnarowski.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku. Przedstawiam sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o 
projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie 
pomocy finansowej na dofinansowanie zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji 
Sołectw MAZOWSZE 2023' - 'Mazowsze dla Sołectw 2023' z druku numer 1129. Przewodniczący 
Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował 
powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego 
czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na 
posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na 
dofinansowanie zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2023' 
- 'Mazowsze dla Sołectw 2023' z druku numer 1129. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Nie widzę. Przestępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1129? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 47 radnych, nie było głosów przeciwnych, nikt 
również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy 
finansowej na dofinansowanie zadań w ramach 'Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw 
MAZOWSZE 2023' - 'Mazowsze dla Sołectw 2023', druk numer 1129. Przechodzimy do kolejnego 
punktu. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w 
ramach programu 'Mazowsze dla czystego ciepła 2023', druk numer 1130. O zabranie głosu bardzo 
proszę Pana Przewodniczącego Konrada Wojnarowskiego.  
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Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach programu 'Mazowsze 
dla czystego ciepła 2023' z druku numer 1130. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 
regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do 
Komisji Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 
2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 
przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach programu 
'Mazowsze dla czystego ciepła 2023' z druku numer 1130. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1130? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 radnych. Nie było głosów przeciwnych. Nikt 
również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy 
finansowej na realizację zadań w ramach programu 'Mazowsze dla czystego ciepła 2023', druk 
numer 1130. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku. Sprawozdanie Komisji Budżetu i 
Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na dofinansowanie zadań w ramach 'Mazowsze dla lokalnych 
centrów integracyjnych 2023', druk numer 1133. Bardzo proszę ponownie Pan Przewodniczący 
Konrad Wojnarowski.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na dofinansowanie zadań w ramach 'Mazowsze dla 
lokalnych centrów integracyjnych 2023' z druku numer 1133. Przewodniczący Sejmiku na podstawie 
§10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt 
uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 
2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 
przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na dofinansowanie zadań w ramach 
'Mazowsze dla lokalnych centrów integracyjnych 2023' z druku numer 1133. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń, przechodzimy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych 
jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1133? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 44 radnych, nie było głosów 
przeciwnych, nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na dofinansowanie zadań w ramach 'Mazowsze dla lokalnych 
centrów integracyjnych 2023', druk numer 1133. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku 
obrad. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w 
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ramach programu 'Mazowsze dla czystego powietrza 2023'. O zabranie głosu ponownie proszę Pana 
Przewodniczącego Wojnarowskiego.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach programu 'Mazowsze 
dla czystego powietrza 2023'. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 regulaminu obrad 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i 
Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po 
rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2023 roku pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach programu 'Mazowsze dla czystego 
powietrza 2023' z druku numer 1134. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Nie widzę, przechodzimy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1134? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 45 radnych, nie było głosów przeciwnych, nikt 
również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckiego pomocy 
finansowej na realizację zadań w ramach programu 'Mazowsza dla czystego powietrza 2023', druk 
numer 1134. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Sprawozdanie Komisji Budżetu i 
Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Samorządowego Instrumentu 
Wsparcia Inicjatywy Młodzieżowych Rad Gmin/ Powiatów i Dzielnic m.st. Warszawy pod nazwą 
'Mazowsze dla Młodzieży', druk numer 1136. Bardzo proszę Pan Przewodniczący Konrad 
Wojnarowski.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przedstawiam sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Samorządowego 
Instrumentu Wsparcia Inicjatyw Młodzieżowych Rad Gmin, Powiatów i Dzielnic m.st. Warszawy pod 
nazwą 'Mazowsze dla Młodzieży' z druku numer 1136. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 
ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały 
do Komisji Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 
2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 
przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 
Samorządowego Instrumentu Wsparcia Inicjatyw Młodzieżowych Rad Gmin/ Powiatów i Dzielnic 
m.st. Warszawy pod nazwą 'Mazowsze dla Młodzieży' z druku numer 1136. Dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu za wszystkie poprzednie punkty również. Czy ktoś z 
Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu uchwały? Nie widzę. 
Przechodzimy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 
druku numer 1136? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 45 radnych, nie było głosów przeciwnych, nikt również nie wstrzymał się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 
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sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w 
ramach Samorządowego Instrumentu Wsparcia Inicjatyw Młodzieżowych Rad, Gmin/ Powiatów i 
Dzielnic m.st. Warszawy pod nazwą 'Mazowsze dla Młodzieży', druk numer 1136. Przechodzimy do 
kolejnego punktu porządku obrad. Sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały w 
sprawie obszaru chronionego Krajobrazu Dolina Przysowy, druk numer 1123. O zabranie głosu 
proszę Pana Przewodniczącego Mirosława Augustyniaka.  
 
Mirosław Augustyniak 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni. Pragnę przedstawić sprawozdanie 
Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Dolina 
Przysowy. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Ochrony Środowiska 
celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu 
tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Dolina Przysowy, druk numer 1123.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych 
jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1123? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 43 radnych, nie było głosów 
przeciwnych, nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Dolina Przysowy, druk 
numer 1123. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie 
zaskarżenia do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie rozstrzygnięcia nadzorczego 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 21 listopada 2023 roku, druk numer 
1135. O zabranie głosu bardzo proszę Pana Marszałka Adama Struzika.  
 
Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. W tej uchwale chodzi o to, że chcemy skierować 
do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego wniosek o sprawdzenie zgodności z prawem 
rozstrzygnięcia nadzorczego, które wydała Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie w dniu 21 
listopada 2023 roku. Sprawa dotyczy proszę Państwa Wojewódzkich Ośrodków Ruchu Drogowego. I 
Państwo to mają w materiałach, ale najprościej, żeby to streścić chodzi o to, że Kolegium zarzuciło 
uchwale Sejmiku, że we wnioskach o dotacje dla tych Wojewódzkich Ośrodków Ruchu Drogowego 
nie jest zaznaczony termin, w jakim ta dotacja, czy termin złożenia wniosku o dotację. Uważamy, że 
to jest zbyt daleko idący wniosek. Nie ma w prawie obowiązującym takich rozstrzygnięć, które by 
określały, że musi być też data złożenia wniosku o dotację. Celową i podmiotową. Więc uważamy, że 
tę sprawę powinien rozstrzygnąć sąd. Może ona nie jest taka istotna, może byśmy mogli się nawet 
zgodzić z tym rozstrzygnięciem, gdyby nie fakt, że równocześnie w obrocie prawnym funkcjonuje 
stanowisko kolegium za to w województwie podlaskim, który, które to kolegium nie miało zastrzeżeń 
do rozstrzygnięć przyjętych przez Sejmik Województwa Podlaskiego w dniu 27 marca 2023 roku i 
tam też nie był określony termin dotacji. W związku z powyższym uważamy, że konieczne jest 
wniesienie skargi do sądu administracyjnego celem podania rozstrzygnięcia nadzorczego kontroli 
sądowej. Uważamy, że tutaj no przedstawiciele kolegium poszli za daleko z wymaganiami wobec 
sejmiku. No, a ponadto merytorycznie to uważam, że takie rozstrzygnięcie dotyczące terminu 
uniemożliwia np. dodatkowe wnioski o dotację, które mogą być sformułowane w miarę potrzeb 
rodzących się w Wojewódzkim Ośrodku Ruchu Drogowego. Dziękuję bardzo.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zebrać głos w sprawie projektu uchwały? Nie 
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widzę zgłoszeń, przestępujemy zatem, a został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. 
Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Sprzeciwu nie słyszę. Przestępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 1135? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję bardzo. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 23 radnych. Dwudziestu radnych wstrzymało się od głosu. 
Nikt nie był przeciw. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 
zaskarżenia do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie rozstrzygnięcia nadzorczego 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 21 listopada 2023 roku, druk numer 
1135. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie nowego brzmienia statutu wojewódzkiej samorządowej jednostki organizacyjnej pod nazwą 
Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich w Warszawie, druk numer 1124. O zabranie głosu ponownie 
proszę Pana Marszałka Adama Struzika.  
 
Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. W tym projekcie uchwały chodzi o to, aby 
uzupełnić w statucie wojewódzkiej samorządowej jednostki organizacyjnej, jaką jest Mazowiecki 
Zarząd Dróg Wojewódzkich w Warszawie, możliwość i obowiązek realizacji i utrzymywania tras 
rowerowych, o których mowa w planie zagospodarowania przestrzennego województwa 
mazowieckiego, uchwalonym przez Sejmik Województwa Mazowieckiego uchwałą nr 22/18 z dnia 19 
grudnia 2018 roku oraz b) w porozumieniach zawieranych przez województwo mazowieckie, w tym 
m.in. planowanie, budowa, przebudowa, remont i ochrona tych tras. Proszę Państwa, ten problem 
się pojawił przy realizacji dużego projektu międzyregionalnego w ramach programu operacyjnego 
Polska Wschodnia. Chodzi tutaj o budowę ścieżek rowerowych na koronie Wału Wiślanego. I 
porozumienie między przedsiębiorstwem Wody Polskie, a samorządami czterech województw, które 
uczestniczą w tym projekcie polega na tym, że my, przy wsparciu środków europejskich, bylibyśmy 
odpowiedzialni za budowę, ale również później za utrzymanie w należytym stanie tych dróg 
rowerowych. No teren jest niezwykle ciekawy pod względem atrakcyjności turystycznej, natomiast 
jest wyzwaniem. No powiem tylko, że tutaj na Mazowszu też oznacza, że będziemy musieli w 
obszarze Metropolitarnym Warszawskim, bo to jest troszkę tak, że program operacyjny Polska 
Wschodnia obejmuje tylko powiaty poza Metropolią Warszawską, poza tym NUTS-em stołecznym. 
Więc będziemy musieli jakoś tą ciągłość z własnych środków wspólnie z Warszawą i z powiatami 
zapewnić, żeby ta droga rowerowa miała swoją logikę. Tak że proszę o dwa czytania i przyjęcie tego, 
bo to nam umożliwi realizację porozumienia i tego projektu, no który jest dużym projektem takim 
międzyregionalnym. Dziękuję bardzo.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo, Panie Marszałku. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad? Nie widzę zgłoszeń. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 
nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Sprzeciwu 
nie słyszę, przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały z druku numer 1124? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję bardzo. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 40 radnych. Nikt nie był przeciw. Jeden radny wstrzymał się 
od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie nowego brzmienia statutu wojewódzkiej samorządowej jednostki organizacyjnej pod 
nazwą Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich w Warszawie, druk numer 1124. Przechodzimy do 
kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków sprzedaży 
nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, druk numer 1131. O zabranie 
głosu bardzo proszę Pana Marszałka Rafała Rajkowskiego.  
 
Rafał Rajkowski - Wicemarszałek 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku 
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Województwa Mazowieckiego w sprawie szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 
gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. Szanowni Państwo, w skrócie ustawodawca 
dokonał pewnych zmian przepisów i Sejmik w terminie czterech miesięcy od dnia wejścia w życie 
ustawy dokonuje zmiany czy jest zobowiązany określić w drodze uchwały szczegółowe warunki 
sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. Dlatego Szanowni 
Państwo, to jest tak naprawdę do końca 2023 roku, dlatego przedstawiam ten projekt uchwały i 
proszę o przejście do drugiego czytania, jeżeli nie ma oczywiście pytań.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu Marszałkowi. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad? Nie widzę zgłoszeń, został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 
nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Sprzeciwu 
nie słyszę, przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały z druku numer 1131? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję bardzo. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 40 radnych, nie było głosów wstrzymujących się, nikt 
również nie był przeciw. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w 
sprawie szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych, druk numer 1131. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zmianę części nieruchomości położonej w Gostyninie pomiędzy 
Województwem Mazowieckim, a Powiatem Gostynińskim bez dokonywania dopłat oraz 
ustanowienie nieodpłatnej służebności gruntowej na części nieruchomości położonej w Gostyninie, 
druk numer 1132. Bardzo proszę o zabranie głosu również Pana Marszałka Rajkowskiego.  
 
Rafał Rajkowski - Wicemarszałek 
- Panie Przewodniczący, Panie, Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego o sprawie wyrażenia zgody na zamianę części nieruchomości 
położonych w Gostyninie pomiędzy Województwem Mazowieckim, a Powiatem Gostynińskim bez 
dokonywania dopłat oraz ustanowienia nieodpłatnej służebności gruntowej na części nieruchomości 
położonej w Gostyninie. Szanowni Państwo, w uzasadnieniu, dość obszernym, macie Państwo 
wszystkie informacje. Dodam tylko, że propozycja Starosty Gostynińskiego spotkała się z akceptacją 
zarówno Biblioteki Pedagogicznej w Płocku, jak również Departamentu Edukacji Publicznej i Sportu 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego. I szacunkowy koszt przystosowania 
budynku przy 3 Maja 45 w Gostyninie dla potrzeb funkcjonowania biblioteki określony został, po 
szacunku, na kwotę 750 tysięcy. W związku z tym, że dosyć czytelnie przedstawiony jest również 
pełen opis uzasadnienia, jeżeli nie ma pytań, to wnoszę o przejście do drugiego czytania.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? 
Nie widzę zgłoszeń, został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Sprzeciwu nie słyszę, 
przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 
druku numer 1132? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 39 radnych. Nikt nie był przeciw, nikt również nie wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
zmianę części nieruchomości położonej w Gostyninie pomiędzy Województwem Mazowieckim, a 
Powiatem Gostynińskim bez dokonywania dopłat oraz ustanowienia nieodpłatnej służebności 
gruntowej na rzecz nieruchomości położonej w Gostyninie, druk numer 1132. Przechodzimy do 
kolejnego punktu porządku, projektu uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Samorządowego Instrumentu 
Wsparcia Inicjatyw Młodzieżowych Rad, Gmin/ Powiatów i Dzielnic m.st. Warszawy pod nazwą 
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'Mazowsze dla Młodzieży' realizowanego w ramach edycji dodatkowej, druk numer 1138. Bardzo 
proszę o zabranie głosu Pana Marszałka Adama Struzika.  
 
Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Tak jak to brzmi w tytule, ten projekt uchwały 
dotyczy dodatkowego naboru na ten program wsparcia, który został ogłoszony w drugiej połowie 
roku. I w efekcie postępowania wyłoniliśmy kolejnych 48 gmin, powiatów/ dzielnic m.st. Warszawy, 
które spełniły wymogi formalne i merytoryczne. I proszę, wnoszę o dwa czytania i też przyznanie tym 
gminom, powiatom i dzielnicom wsparcia. I teraz po uwzględnieniu tych wniosków cały ten program 
będzie wsparty przez Samorząd Województwa Mazowieckiego kwotą 895178,63 zł. Też proszę o dwa 
czytania z powodów oczywistych Panie Przewodniczący.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panie Marszałku. Czy ktoś z Państwa radnych jest za? Czy ktoś z Państwa radnych 
chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Nie widzę zgłoszeń. Został złożony wniosek o 
przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na 
przejście do drugiego czytania. Sprzeciwu nie słyszę. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z 
Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1138? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 40 radnych. Nie było 
głosów przeciwnych. Nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy 
finansowej na realizację zadań w ramach Samorządowego Instrumentu Wsparcia Inicjatyw 
Młodzieżowych Rad Gmin, Powiatów/ Dzielnic m.st. Warszawy pod nazwą 'Mazowsze dla Młodzieży' 
realizowanego w ramach edycji dodatkowej, druk numer 1138. Przechodzimy do kolejnego punktu 
porządku obrad. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia gminie Bieżuń pomocy 
finansowej, druk numer 1139. O zabranie głosu bardzo proszę Pana Skarbnika Marka Miesztalskiego.  
 
Marek Miesztalski - Skarbnik Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Przedkładam w imieniu zarządu projekt uchwały w sprawie 
udzielenia gminie Bieżuń pomocy finansowej. Uchwała ta zmienia właściwie poprzednią uchwałę z 
uwagi na to, że gmina miała problemy z wykonawcą. Tam był rozdźwięk między inwentaryzacją, a 
podziemnymi instalacjami. Stąd prośba, żeby przesunąć wykonanie tego działania na 2024 rok i na 
tym polega ta uchwała, żeby 1 981 550 zł przesunąć na rok 2024. Proszę o dwa czytania na 
dzisiejszym posiedzeniu.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych jest, chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Nie widzę, został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, 
uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Sprzeciwu nie słyszę, zatem 
przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku 
numer 1139? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 42 radnych, nie było głosów przeciwnych. Nikt również nie wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie udzielenia gminie Bieżuń pomocy finansowej, druk numer 1139. Przechodzimy do kolejnego 
punktu. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia Miastu Stołecznemu Warszawie 
pomocy finansowej, druk numer 1140. O zabranie głosu proszę Pana skarbnika Marka 
Miesztalskiego.  
 
Marek Miesztalski - Skarbnik Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. W imieniu Zarządu Województwa przedstawiam projekt 
zmiany uchwały dotyczącej udzielenia miastu stołecznemu Warszawie pomocy finansowej. Dotyczy 
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to pomocy udzielonej na rozbudowę skrzyżowania drogi wojewódzkiej, czyli naszej z drogą gminy 
Izabelin i z drogą powiatową, czyli miejską. Droga jest w Mościskach i zwiększeniu dofinansowania o 
700 tysięcy z uwagi na to, że przeprowadzono postępowanie w celu wybrania wykonawcy. No 
najniższa oferta była o 700 tysięcy większa, stąd wniosek miasta o zwiększenie tego dofinansowania i 
podziału na lata '24 - 1 milion 850 i rok '25 - 1 milion 850. Wnioskuję o przejście do drugiego czytania 
na dzisiejszym posiedzeniu. dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Nie 
widzę. Przystępujemy zatem. Został złożony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie 
usłyszę sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy 
zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 
1140. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 40 radnych. Przeciw nie zagłosował nikt. Dwóch radnych wstrzymało się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie udzielenia Miastu Stołecznemu Warszawie pomocy finansowej, druk numer 1140. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 
Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej 'Mazowsze dla Sportu 2023', druk 
numer 1141. Bardzo proszę o zabranie głosu Panią Marszałek Elżbietę Lanc.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu 
Wsparcia Infrastruktury Sportowej 'Mazowsze dla sportu 2023'. §1. W uchwale numer 96/23 Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego z dnia 23 maja 2023 roku w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu 
Wsparcia Infrastruktury Sportowej 'Mazowsze dla sportu 2023' wprowadza się następujące zmiany. 
W §1 ust. 2 otrzymuje brzmienie: pomoc finansowa, o której mowa w ust. 1 wynosi łącznie 48 979 
710 zł. §2 otrzymuje brzmienie: Środki finansowe, o których mowa w §1 ust. 2 zostały zaplanowane 
w budżecie Województwa Mazowieckiego na rok 2023 przyjętym uchwałą numer 199/22 Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego z dnia 20 grudnia 2022 roku w sprawie uchwały budżetowej 
Województwa Mazowieckiego na rok 2023 w dziale 801, rozdziale 80195, §6300 i pochodzą z 
dochodów własnych oraz Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 
2023-2038 przyjętej uchwałą numer 198/22 Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 20 grudnia 
2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 23-
2038. Załącznik do uchwały otrzymuje brzmienie określone w załączniku do niniejszej uchwały. 
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa Mazowieckiego. Ponieważ z naszego 
programu Mazowsze dla sportu skorzystało 220 jednostek, a łączna kwota dofinansowania wyniosła 
50 mln zł. Jednakże do Departamentu Edukacji Publicznej i Sportu wpłynęło 57 wniosków 
beneficjentów z prośbami o przeniesienie realizacji dofinansowanych zadań na rok 2024 na łączną 
kwotę 14 458 847 zł. Co wymaga uwidocznienia tego faktu w liście beneficjentów stanowiącej 
załącznik do wyżej wymienionej uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Główną przyczyną 
takiego stanu rzeczy jest w większości przypadków znaczny wzrost całkowitych kosztów realizacji 
zadań, co bezpośrednio przekłada się na trudności beneficjentów związane z zapewnieniem pełnego 
finansowania w roku 2023. Przeniesienie finansowania powyższych zadań na rok 2024 jest możliwe, 
ponieważ w miesiącu październiku bieżącego roku cały limit środków finansowych przeznaczonych 
na realizację programu Mazowsze dla Sportu został ujęty Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Mazowieckiego na lata 2023-2038, z czego limit na rok 2023 - 50 milionów oraz limit 
na rok 2024 - również 50 milionów złotych. Uwzględniając powyższe wnioski kwota 14 458 847 zł 
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mogłaby zostać ujęta w limicie na rok 2024. Również nastąpiły rezygnacje beneficjentów. Powstały 
oszczędności czterech beneficjentów, gmina Promna, gmina Zwoleń, gmina Czosnów, gmina Teresin 
złożyły rezygnację. Łączna kwota tych rezygnacji to 1 185 768 zł. W ślad za tymi rezygnacjami i 
prośbami o przeniesienie na rok 2024 Mazowsze dla Sportu kwota wyniosłaby odpowiednio w roku 
2023 34 355 385 zł, natomiast w roku 2024 - 65 644 615 zł. Mając na uwadze powyższe zachodzi 
konieczność dokonania zmiany załącznika do uchwały celem uwzględnienia w liście beneficjentów 
zgłoszonych przeniesień realizacji zadań na rok 2024 oraz rezygnacji z otrzymanej pomocy 
finansowej. Zatwierdzenie przedmiotowych zmian skutkuje zaktualizowaniem listy beneficjentów 
programu Mazowsze dla Sportu 2023 w brzmieniu stanowiącym załącznik do uchwały. Jeśli nie 
będzie pytań, proszę o przejście do drugiego czytania.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Pani Marszałek. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. 
Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 
druku numer 1141? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję bardzo. Za przyjęciem 
projektu uchwały głosowało 40 radnych, nie było głosów przeciwnych, nikt również nie wstrzymał się 
od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w 
ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej 'Mazowsze dla Sportu 2023', 
druk numer 1141. Przechodzimy do kolejnego punktu. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w 
sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w 
ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Adaptacji do Zmian Klimatu 'Mazowsze dla Klimatu 
2023', druk numer 1142. Bardzo proszę Panią Marszałek Ewę Orzełowską.  
 
Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Panie Marszałku. Przedstawiam uchwałę zmieniającą 
w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w 
ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Adaptacji do Zmian Klimatu. Typowa uchwała 
czyszcząca część oszczędności i 16 beneficjentów poprosiło o przeniesienie na następny rok środków. 
I bardzo proszę o dwa czytania.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Nie 
widzę zgłoszeń. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem 
do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1142? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 41 radnych, nie 
było głosów przeciwnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu 
Wsparcia Adaptacji do Zmian Klimatu 'Mazowsze dla Klimatu 2023', druk numer 1142. Przechodzimy 
do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie powierzania Województwu 
Świętokrzyskiemu realizacji zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego ze względu na 
planowany przebieg linii komunikacyjnej z województwa, z wojewódzkich przewozów pasażerskich 
na linii kolejowej Warszawa Zachodnia - Kraków na odcinku Granica Województwa Mazowieckiego - 
Radom Główny w okresie od dnia 10 marca do 2024 do dnia 14 grudnia 2030, druk numer 1143. 
Bardzo proszę Pan Marszałek Rafał Rajkowski.  
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Rafał Rajkowski - Wicemarszałek 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie 
powierzenia Województwu Świętokrzyskiemu realizacji zadania organizacji publicznego transportu 
zbiorowego ze względu na planowany przebieg linii komunikacyjnej w wojewódzkich przewozach 
pasażerskich na linii kolejowej Warszawa Zachodnia-Kraków na odcinku Granica Województwa 
Mazowieckiego - Radom Główny w okresie od dnia 10 marca do 14 grudnia 2030 roku. Szanowni 
Państwo, standardowa uchwała, jak Państwo wiecie, województwo, powierzamy Województwu 
Świętokrzyskiemu realizację zadania organizacji ze względu na planowany przebieg tej linii 
komunikacyjnej. Uzasadnienie oczywiście dołączone. Jeżeli nie ma pytań, to proszę Panie 
Przewodniczący o przejście do drugiego czytania.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panie Marszałku. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. 
Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przestępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 
druku numer 1143? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 42 radnych, nie było głosów przeciwnych, nikt również nie wstrzymał się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie powierzenia 
Województwu Świętokrzyskiemu realizacji zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego ze 
względu na planowany przebieg linii komunikacyjnej w wojewódzkich przewozach pasażerskich na 
linii kolejowej Warszawa Zachodnia - Kraków na odcinku granica województwa mazowieckiego - 
Radom Główny w okresie od dnia 10 marca 2024 do dnia 14 grudnia 2030, druk numer 1143. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Okresowa ocena Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Województwa Mazowieckiego. Informację otrzymali Państwo wraz z materiałami na 
dzisiejszą sesję. Czy mają Państwo pytania dotyczące przesłanej informacji? Jeśli Państwo pytań nie 
mają, uznam, iż sejmik zapoznał się z informacją. Nie widzę zgłoszeń. Stwierdzam, że sejmik zapoznał 
się z Okresową oceną Planu Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Mazowieckiego. 
przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Interpelacje i zapytania. W okresie między 
sesjami wpłynęły interpelacje radnych Anny Brzezińskiej, Ludwika Rakowskiego. Czy ktoś z Państwa 
radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Nie widzę zgłoszeń. Przechodzimy do 
kolejnego punktu porządku obrad. Sprawy różne. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w 
tym punkcie projektu, w punkcie porządku obrad? Również nie widzę zgłoszeń. Przechodzimy do 
kolejnego punktu porządku obrad. Zamknięcie posiedzenia. Chciałbym poinformować, że następna 
sesja planowana jest na 6 lutego 2024 roku. Zamykam LXII sesję Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego.  


